

*Authorizes* the Secretary-General, pending consideration by the Council of the study referred to below, to convene, on the advice of the Interim Co-ordinating Committee for International Commodity Arrangements acting on the request of an appropriate inter-governmental study group, inter-governmental conferences whose terms of reference shall be to discuss measures designed to meet special difficulties which may exist or may be expected to arise concerning a particular primary commodity;

*Requests* the Interim Co-ordinating Committee for International Commodity Arrangements, in considering its advice to the Secretary-General, to follow the principles of Chapter VI of the Havana Charter relating to the calling of commodity conferences;

*Decides* that the following rules shall apply to the calling of such conferences:

(1) The list of States to be invited to such a conference shall be prepared by the Committee and shall include all Members of the United Nations, of the Interim Commission for the International Trade Organization, of the Food and Agriculture Organization of the United Nations, and of the inter-governmental study group concerned. Non-member States may also be included if they are substantially interested in the production or consumption of or trade in the commodity concerned. Specialized agencies in relationship with the United Nations may also be invited to take part;

(2) Where the State invited so wishes, there may be separate representation for dependent territories in accordance with the provisions of article 69 of the Havana Charter;

(3) The provisional agenda and rules of procedure of the conference shall be prepared by the Committee. The Committee may also prepare such working papers as it considers would facilitate the work of the conference;

(4) The Secretary-General shall fix the date and place of the conference;

*Requests* the Secretary-General, in view of the desirability of the Council giving full consideration to means whereby study groups and international commodity conferences should be convened, to prepare a study on the subject of appropriate procedures to be adopted and to place the question on the agenda of the Council for consideration at its thirteenth session.

## **297 (XI). Availability of insecticides for the control of malaria**

*Resolution of 8 August 1950*<sup>22</sup>

*The Economic and Social Council,*

*Having considered* the report on availability of insecticides for the control of malaria prepared by the Secretary-

<sup>22</sup> See 403rd meeting of the Council.

*Autorise* le Secrétaire général, en attendant que le Conseil ait examiné l'étude mentionnée ci-dessous, à convoquer, après avoir pris l'avis de la Commission provisoire de coordination des ententes internationales relatives aux produits de base — qui elle-même agira à la demande d'un groupe d'études intergouvernemental compétent — des conférences intergouvernementales ayant pour mandat de discuter les mesures propres à surmonter les difficultés spéciales qui peuvent exister ou qui sont susceptibles de survenir au sujet d'un produit de base déterminé;

*Invite* la Commission provisoire de coordination des ententes internationales relatives aux produits de base à s'inspirer, lorsqu'elle étudiera l'avis à donner au Secrétaire général, des principes énoncés au chapitre VI de la Charte de La Havane et relatifs à la convocation de conférences sur les produits de base;

*Décide* que la convocation de ces conférences sera soumise aux règles suivantes:

1. La liste des Etats à inviter à une conférence de ce genre sera établie par la Commission et comprendra tous les Etats Membres de l'Organisation des Nations Unies, ainsi que tous les membres de la Commission intérimaire de l'Organisation internationale du commerce, de l'Organisation des Nations Unies pour l'alimentation et l'agriculture, et du groupe d'études intergouvernemental intéressé. Cette liste pourra comprendre également des Etats non membres s'ils sont effectivement intéressés à la production, à la consommation ou au commerce du produit en question. Les institutions spécialisées en relation avec l'Organisation des Nations Unies pourront être invitées à participer;

2. Lorsque l'Etat invité le désirera, les territoires qui dépendent de lui pourront avoir une représentation distincte, conformément aux dispositions de l'article 69 de la Charte de La Havane;

3. L'ordre du jour et le règlement intérieur provisoires de la conférence seront élaborés par la commission. Celle-ci pourra préparer également tous les documents de travail susceptibles, à son avis, de faciliter les travaux de la conférence;

4. Le Secrétaire général fixera la date et le lieu de la conférence;

*Prie* le Secrétaire général, étant donné qu'il est souhaitable que le Conseil examine de façon approfondie les règles à suivre pour convoquer des groupes d'étude et des conférences internationales sur les produits de base, de préparer une étude sur les procédures à suivre, et d'inscrire cette question à l'ordre du jour de la treizième session du Conseil.

## **297 (XI). Possibilité de se procurer des insecticides pour lutter contre le paludisme**

*Résolution du 8 août 1950*<sup>22</sup>

*Le Conseil économique et social,*

*Ayant examiné* le rapport préparé par le Secrétaire général en collaboration avec l'Organisation mondiale

<sup>22</sup> Voir la 403<sup>e</sup> séance du Conseil.

General in co-operation with the World Health Organization and the Food and Agriculture Organization,<sup>23</sup>

*Noting* also the resolution of the Third World Health Assembly concerning labelling and distribution of insecticides,

*Commends* to the attention of Governments the Secretary-General's report and his discussion of the various problems associated with the increased production and distribution of insecticides;

*Urges* Governments to adopt such measures suggested in the Secretary-General's report for increasing the supply and use of insecticides for the control of malaria as are appropriate to their circumstances;

*Reaffirms* the recommendations contained in its resolution 225 (IX); and,

*Requests* the Secretary-General to transmit the records of the discussion on the report which took place at the eleventh session of the Council to the World Health Organization, and to the Food and Agriculture Organization.

## 298 (XI). Report of the Transport and Communications Commission (fourth session)

*Resolutions of 12 July and 16 August 1950*<sup>24</sup>

### A

*The Economic and Social Council*

*Takes note* of the report of the Transport and Communications Commission (fourth session).<sup>25</sup>

### B

SITUATION IN RESPECT OF RATIFICATION OF THE CONVENTION ON THE INTER-GOVERNMENTAL MARITIME CONSULTATIVE ORGANIZATION

*The Economic and Social Council,*

*Noting* that the Transport and Communications Commission, at its third session, drew attention to the fact that the solution of various urgent and important problems affecting international transport would be greatly facilitated when the Inter-Governmental Maritime Consultative Organization (IMCO) had started functioning, and

*Noting* that the Commission, at its fourth session, again drew attention to the fact that IMCO had not yet come into being, and concluded that IMCO is the appropriate agency for the handling of further important and urgent problems such as the unification of maritime tonnage measurement and the pollution of sea water,

<sup>23</sup> See documents E/1709, E/1709/Corr.1 and E/1709/Corr.2.

<sup>24</sup> See 386th and 414th meetings of the Council.

<sup>25</sup> See *Official Records of the Economic and Social Council, Fifth Year, Eleventh Session, Supplement No. 2 (E/1665)*.

de la santé et l'Organisation pour l'alimentation et l'agriculture<sup>23</sup> sur la possibilité de se procurer des insecticides pour lutter contre le paludisme,

*Prenant acte* également de la résolution adoptée par la Troisième Assemblée mondiale de la santé et relative à l'étiquetage et à la distribution des insecticides,

*Signale* à l'attention des gouvernements le rapport du Secrétaire général et l'examen qu'il fait des divers problèmes liés à l'augmentation de la production et à l'amélioration de la distribution des insecticides;

*Demande* instamment aux gouvernements d'adopter, parmi les mesures suggérées dans le rapport du Secrétaire général pour augmenter la production et l'emploi d'insecticides en vue de lutter contre le paludisme, celles qui seront le plus appropriées à la situation de leur pays;

*Confirme* les recommandations formulées dans sa résolution 225 (IX); et

*Prie* le Secrétaire général de transmettre à l'Organisation mondiale de la santé et à l'Organisation pour l'alimentation et l'agriculture les comptes rendus des débats que le Conseil a consacrés à ce rapport au cours de sa onzième session.

## 298 (XI). Rapport de la Commission des transports et des communications (quatrième session)

*Résolutions des 12 juillet et 16 août 1950*<sup>24</sup>

### A

*Le Conseil économique et social*

*Prend acte* du rapport de la Commission des transports et des communications (quatrième session)<sup>25</sup>.

### B

ÉTAT DES RATIFICATIONS DE LA CONVENTION RELATIVE A L'ORGANISATION INTERGOUVERNEMENTALE CONSULTATIVE DE LA NAVIGATION MARITIME

*Le Conseil économique et social,*

*Considérant* que la Commission des transports et des communications, à sa troisième session, a attiré l'attention sur le fait que la solution de divers problèmes aussi urgents qu'importants dans le domaine des transports internationaux sera grandement facilitée lorsque l'Organisation intergouvernementale consultative de la navigation maritime (IMCO) aura commencé ses travaux, et

*Considérant* que la commission, au cours de sa quatrième session, a de nouveau attiré l'attention sur le fait que l'IMCO n'est pas encore entrée en activité et a conclu que l'IMCO est l'organe compétent pour traiter d'autres problèmes urgents et importants tels que la normalisation du jaugeage des navires et la pollution de l'eau de mer,

<sup>23</sup> Voir les documents E/1709 et E/1709/Corr.2.

<sup>24</sup> Voir les 386<sup>e</sup> et 414<sup>e</sup> séances du Conseil.

<sup>25</sup> Voir *Documents officiels du Conseil économique et social, cinquième année, onzième session, Supplément N° 2 (E/1665)*.